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 RO.0002.2.2014.MI 

Protokół XXXIX/14 

 

XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 20 marca 2014 r., która odbyła 

się w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 9
20 

a zakończono o godz. 11
05

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Ponadto w sesji wzięli udział: 

1.  Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

2.  Pani Maria Rogińska – sekretarz gminy 

3. st. asp. Kazimierz Kubiak – kierownik Posterunku Policji we Fromborku 

4. Pan Marek Wróbel – dyrektor Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o. o. 

5. Pani Janina Jachimowicz – kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej we Fromborku 

6. Pani Beata Sobiło – pracownik urzędu 

7. Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska – pracownik urzędu 

8. Pan Andrzej Szyszło -  pracownik urzędu  

9. Pani Anna Zakrzewska – wicedyrektor Zespołu Szkół we Fromborku ds. Przedszkola. 

10. Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 12. 

 

Przed otwarciem XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku Pan Jarosław Kogut 

- Prezes Stowarzyszenia Dom Warmiński, wręczył Pani Jagodzie Semków tytuł Honorowego 

Przyjaciela Warmii. Pan Jarosław Kogut pogratulował Pani Jagodzie Semków osiągnięć oraz 

podziękował za dotychczasową działalność i życzył dalszych sukcesów. Do gratulacji 

i  życzeń przyłączyła się również Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska.  

Ad. pkt 1. 

Otwarcia XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej we Fromborku Krzysztof Hołubowski. 

Stwierdził, iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych obecnych jest 

14 radnych.  
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Ad. pkt 2.  

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Annę Kozłowską, która wyraziła zgodę. 

W/w propozycję poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski odczytał wniosek Pani Burmistrz Małgorzaty 

Wrońskiej, dotyczący wprowadzenia do porządku obrad XXXIX zwyczajnej sesji projektów 

uchwał w sprawie: 

 przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębów 2, 5 i 7 miasta 

Frombork; 

 utworzenia na terenie miasta Fromborka odrębnego obwodu głosowania 

w Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Psychiatrycznym Zakładzie 

Opieki Zdrowotnej dla przeprowadzenia wyborów posłów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

Wniosek został poddany pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.   

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.   

 

Ad. pkt 3. 

 

Porządek obrad:                                                                                    

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 30.01.2014 r.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 30.01.2014 r. 

6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na  lata 2014 – 2018; 

b) zmian w budżecie na 2014 r.;  
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c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Frombork  środków stanowiących fundusz 

sołecki; 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2014 roku na budowę 

zatoki autobusowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 504 w miejscowości Krzyżewo; 

e) przyjęcia do realizacji projektu pn. ,,Równe szanse dla wszystkich dzieci” finansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał ludzki na 

lata 2007-2013 – Priorytet IX, Działanie 9.1 ,,Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 

wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w  systemie oświaty”; 

f) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

g) innego sposobu udokumentowania wykonania obowiązku pozbywania się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych; 

h) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Frombork dla części obszaru obrębów 2, 5 i 7 miasta Frombork; 

j) utworzenia na terenie miasta Fromborka, odrębnego obwodu głosowania w Samodzielnym 

Publicznym Specjalistycznym Psychiatrycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej dla przeprowadzenia 

wyborów posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad.                                                                                                                                                   

 

Ad. pkt 4. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poddał pod głosowanie protokół nr XXXVIII  

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 30 stycznia 2014 r.  

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.   

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.   

 

Ad. pkt 5. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odczytała informację z realizacji uchwał podjętych na 

XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono.  

 

Informacja z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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Ad. pkt 6. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie za okres od  30 stycznia 

2014 r. do  20 marca 2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 7. 

 

Radna Lila Subkowska zapytała o wysokość środków finansowych niezbędnych na 

rekonstrukcję odwiertu. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że została zaktualizowana  

dokumentacja dotycząca rekonstrukcji odwiertu. Na dzień dzisiejszy tj. 20.03.2014 r. koszt tej 

inwestycji to 3 500 000 zł. Poszukiwane są źródła dofinansowania, gdyż poniesienie takiego 

kosztu przez gminę stanowiłoby wykorzystanie ¼ budżetu. 

 

Radna Lila Subkowska stwierdziła, że pani Burmistrz obszernie przedstawiała plany 

dotyczące ubiegania się o status uzdrowiska. Radna zapytała, jakie są realne szanse na 

pozyskanie środków, gdyż wszystko wygląda mało optymistycznie. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że powstanie uzdrowiska wygląda mało 

optymistycznie, gdyż wcześniej nie zostały zabezpieczone środki, mimo iż wiadomo było, 

jaka dokumentacja jest potrzebna. Czynione są wszelkie starania. Pan Andrzej Szyszło 

aktualizuje plany urbanistyczne. Pani Burmistrz powiedziała, że są cztery miejscowości 

(Frombork, Gołdap, Lidzbark Warmiński i Miłomłyn), które znajdują się w tej perspektywie. 

Zagwarantowane są dofinasowania po  około 30 000 000 zł. na każdą gminę. Pani Burmistrz 

powiedziała, że trzeba sobie zadać  pytanie, jaki wkład własny może zagwarantować gmina? 

Dwie pierwsze gminy będą mogły partycypować w dofinansowaniach w latach 2015-2017, 

natomiast w latach 2017-2020 kolejne dwie gminy. Pani Burmistrz powiedziała, że jej 

zdaniem realnie gmina Frombork może partycypować w drugim terminie. Gmina Frombork 

ma do spłacenia do 2017 r. dwa kredyty, pierwszy dotyczy Osiedla Słonecznego, drugi 

kanalizacji w Narusie. Kredyty ograniczają zaciągniecie kolejnych, a poza tym nie jest 

wskazane zaciąganie kolejnych zobowiązań. Pani Burmistrz powiedziała, że zostanie 

przygotowana dokumentacja urbanistyczno-architektoniczna, gdyż bez niej nie można 

działać. To co teraz zostanie powiedziane i na co zostaną zabezpieczone pieniądze, będzie 

skutkowało tym, jak w przyszłości wyglądać będzie Frombork. Nie może być tak, że 

wszystko będzie planowane z ,,sufitu’’ lecz musi powstać jasna i wyraźna koncepcja miasta, 

nikt nie będzie przestawiał powstałych już budowli. Pani Burmistrz dodała, że w tym 

rozdaniu dofinasowania, gmina nie może ubiegać się z Urzędu Marszałkowskiego 

o  dofinasowanie na infrastrukturę, dlatego urząd usilnie stara się o przedłużenie terminu. 

Jeżeli termin nie zostanie przedłużony, to przepadnie około 5 000 000 zł dofinasowania.   
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Radna Lila Subkowska zapytała, o jaki okres ma być przedłużony termin. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że gmina wnioskowała 

o przedłużenie terminu do końca grudnia, później nastąpi rozliczenie 2007-2012. Jeżeli 

ministerstwo nie przedłuży terminu, gmina nie będzie miała środków na uzbrojenie terenu. 

Pani Burmistrz stwierdziła, że nie ma sensu starć się o dofinasowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego, skoro nie jest uzbrojony teren. Żaden inwestor nie przyjdzie na 

nieuzbrojone pole. Uzbrojenie terenu jest zadaniem gminy. Odpowiedź z departamentu ma 

wpłynąć do końca marca. Pani Burmistrz powiedziała, że po przedstawieniu wszelkich 

okoliczności wzięto pod uwagę to, iż nie było władzy i nikt nie podejmował decyzji. Na 

początku nie chciano w ogóle rozmawiać na ten temat. Stwierdzono, że są twarde terminy, 

a beneficjent, który podpisuje umowę i jasno określa termin, musi się  z niego wywiązać. 

Jednakże wzięto pod uwagę sytuację gminy Frombork. Po przekazaniu kopii dokumentów 

jest nadzieja, że będzie to łagodząca okoliczność i termin zostanie przedłużony.  

 

Radny Krzysztof Hołubowski powiedział, że do Biura Rady wpłynęło pismo skierowane do 

Pani Janiny Jachimowicz, kierownika Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we 

Fromborku dotyczące pracy zespołu interdyscyplinarnego, o wyznaczenie pracownika 

dyspozycyjnego po godz. 15
00

, w weekendy i święta w sytuacji konieczności przystąpienia do 

czynności interwencyjnych związanych z przemocą w rodzinie w przypadku wymagającym 

odebrania dziecka z  rodziny. Z  pisemnej odpowiedzi wynika, iż  nie wiadomo, jak ten 

problem zostanie rozwiązany, gdyż nie zostanie zatrudniony pracownik socjalny ani 

pracownik dodatkowy Nie będzie dyżurów pod telefonem po godzinach pracy. Radny zapytał, 

jak ten problem zostanie rozwiązany. W Starostwie Powiatowym w Braniewie odbyło się 

spotkanie dotyczące tego programu. Radny dodał, że jeżeli działa zespół interdyscyplinarny, 

a  będzie miała miejsce taka sytuacja, konieczność odebrania dziecka, to czy tym ma zająć się 

policja. 

St. asp. Kazimierz Kubiak odpowiedział, że do zadań zespołu interdyscyplinarnego nie 

należy odbieranie dzieci.  

 

Radny  Krzysztof Hołubowski powiedział, że zgadza się z tym, jednakże chodzi 

o współpracę z pracownikiem socjalnym.  

 

St. asp. Kazimierz Kubiak dodał, że jeżeli chodzi o odbieranie dziecka z rodziny, w której 

funkcjonuje przemoc, musi być obecny policjant, pracownik socjalny oraz pracownik służby 

zdrowia. Policja pracuje 24 godziny  na dobę, problem rodzi się, gdy chodzi o pracownika 

socjalnego, który pracuje w godzinach 7:00-15:00. Jest to kwestia zmiany godzin pracy lub 

wprowadzenia godzin dyżurów. Pan Kazimierz Kubiak powiedział, że jeżeli chodzi o tego 

typu sytuacje na terenie  Miasta i Gminy Frombork, nie zdarzyła się jeszcze sytuacja, żeby 

trzeba było odbierać dzieci. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski stwierdził, że uregulowanie tej kwestii jest 

konieczne.  
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St. asp. Kazimierz Kubiak stwierdził, że jest to w gestii pani Kierownik Miejsko- Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, która może uregulować tę kwestię, o ile nie będzie to niezgodne 

z Kodeksem Pracy.  

 

Radna Lila Subkowska zapytała, o międzyregionalną ścieżkę rowerową. Czy rozbudowa 

ścieżki się już rozpoczęła? 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że  jeszcze nie. Dotychczas 

prowadzone są wszelkie porozumienia. Została wszczęta procedura. 

 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że urząd marszałkowski chce angażować się w ten 

program, tylko w ubiegłym roku powstało trochę niedopatrzeń. Urząd Marszałkowski bardzo 

intensywnie przygotowywał dokumentację, ale zapomniano, iż pewne służby mają możliwość 

cofnięcia działań, czując się zignorowane. Odmówiły uzgodnienia tych projektów ze względu 

na to, iż Urząd Marszałkowski nie wystąpił do nich o wskazanie zakazów dotyczących  

budowy na terenach zalewowych. Przede wszystkim chodziło w naszym rejonie o kładkę na 

rzece Bauda. Do urzędu ponownie został złożony wniosek. Projekt decyzji został rozesłany 

ponownie do uzgodnienia. Wpływają pierwsze pozytywne uzgodnienia, między innymi od 

tych, którzy wcześniej protestowali.  

 

Radna Lila Subkowska zapytała, czy jest szansa aby ten program zaczął działać w obecnym 

roku. 

 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że województwu na tym projekcie bardzo zależy, gdyż 

zapewne do 2015 r. trzeba z niego rozliczyć się. Trwają bardzo intensywne prace nad ulicą 

Zieloną. Korzyścią dla miasta  będzie to, iż powstanie nowa droga.  

 

Radny Przemysła Mudryk zapytał, czy kładka zlokalizowana jest przy ulicy Zielonej.  

 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że dalej, ścieżka kieruje się na wał, przez tory, ulicami 

Mickiewicza, Błotną i Zieloną. 

 

Radny Robert Markun zapytał, na jakim etapie jest projekt związany z oczyszczalniami na 

sołectwa Nowe Sadułki, Baranówka. Stwierdził, że do  Drewnowa i Biedkowa projekt jest już 

przygotowany. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że urząd jest po rozmowach z osobą, 

która będzie wykonywała te projekty.  

 

Radny Robert Markun stwierdził, że projekty dopiero będą wykonywane.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał, czy gmina w ostatnim czasie 

uczestniczyła w jakiś czynnościach sądowych, które skutkują finansowo dla gminy. 
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że odpowie na to pytanie  po przerwie.  

 

Ad. pkt 8. 

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że na posiedzeniu komisji radni poprosili panią Beatę 

Sobiło o udzielenie dwóch informacji. Jedna dotyczy dotacji przedszkolnej, druga 

wyjaśnienia, skąd pochodzą środki na dodatek energetyczny. 

 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że  wpłynęła decyzja oraz pierwsza transza środków 

finansowych dotycząca dotacji przedszkolnej. Jeżeli chodzi o kwotę dodatku energetycznego 

2 180 zł, o którą  pani kierownik MGOPS wnioskowała, są to środki na obsługę dodatku 

energetycznego, które mieszczą się w kwocie 44 565 zł. Dodatek  energetyczny, który pojawił 

się pod koniec roku. Gmina została obciążona tym zadaniem.  

 

a) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/304/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Frombork na lata 2014-2018; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/304/14 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

b) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/305/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie zmian w budżecie na 2014 r.;  

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/354/14 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/306/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie Gminy Frombork  środków stanowiących fundusz sołecki; 
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Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/306/14 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/307/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2014 roku na budowę zatoki autobusowej 

w ciągu drogi wojewódzkiej nr 504 w miejscowości Krzyżewo; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że gmina Frombork 

dofinansowuje kwotę 10 000 zł do drogi wojewódzkiej, a powiat nie wziął pod uwagę żadnej 

drogi w gminie Frombork. Na stronie powiatu można prześledzić, kto otrzymał dofinasowanie 

oraz w jakiej kwocie. Ponad milion złotych przeznaczono na remonty nawierzchni dróg bądź 

położenie nowych  dróg. W powiecie realizowane są programy bez udziału gminy Frombork. 

 

Uchwał nr XXXIX/307/14 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

e) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/308/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. 

,,Równe szanse dla wszystkich dzieci” finansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał ludzki na lata 

2007-2013 – Priorytet IX, Działanie 9.1 ,,Wyrównywanie szans edukacyjnych 

i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w  systemie 

oświaty”; 

 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/308/14 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że były zgłaszane na Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa  propozycje dotyczące wykreślenia jednego z punktów 

w projekcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy 

Frombork. Radny poprosił panią Agnieszkę Nawrot Kopycińską o odniesienie się do tej 

kwestii. 

 

Pani Agnieszka Nawrot Kopycińska powiedziała, że przekazała ten wniosek  innym 

komisjom, które miały posiedzenie o godzinie 13
00

. Komisja Rewizyjna i Komisja Budżetu 

i Finansów zaproponowały, aby pozostawić bez zmian treść projektu uchwały, gdyż aby 

pojazd mógł poruszać się po ulicy, musi zostać zarejestrowany i posiadać ważne badania 

techniczne.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że komisja proponowała, aby dokonać zapisu 

,,spełniające warunki określone w prawie drogowym”. Radny zwrócił się do pana st. asp. 

Kazimierza Kubiaka mówiąc, iż w projekcie uchwały jest umieszczony zapis, aby pojazd był 

dopuszczony, musi być ,,zarejestrowany oraz posiadający ważne badania techniczne”. Radny 

powiedział, że komisja zwróciła uwagę, że jeżeli pojazd jest na podwoziu samochodowym, to 

musi być zarejestrowany. Natomiast jeżeli ma przyczepę z beczką na wierzchu, to taki pojazd 

nie musi być zarejestrowany, tylko rejestracji podlega ciągnik. 

 

Pani Agnieszka Nawrot Kopycińska stwierdziła, że w projekcie uchwały jest mowa 

o pojeździe asenizacyjnym.  

  

Radny Adam Bąk powiedział, że wóz asenizacyjny traktowany jest jako całość i musi być 

zarejestrowany.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że jeżeli tak to wykluczone zostaną ze świadczenia usług 

wodociągi, gdyż nie posiadają pojazdów, a posiadają  tylko ciągnik i beczkę.   

 

Radny Adam Bąk powiedział, że ciągnik musi być zarejestrowany. 

 

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że  pojazdem jest również ciągnik z przyczepą. Komisja 

wnioskowała, aby w uchwale został umieszczony zapis, by pojazd spełniał warunki określone 

w ustawie Prawo o ruchu drogowym. Prawo o ruchu drogowym ściśle i szczegółowo określa, 

jakie warunki techniczne powinien spełniać pojazd, by mógł być dopuszczony do ruchu. 

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że proponuje, aby komisja zgłosiła wniosek, jaki zapis 

proponuje.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że proponuje, aby w § 1 pkt 1. podpunkt 1) lit. b był 

zapis ,,spełniający warunki określone w ustawie Prawo o ruchu drogowym”.  
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Przewodniczący Rady  Krzysztof Hołubowski odczytał złożony wniosek komisji 

,,spełniający warunki określone w ustawie Prawo o ruchu drogowym.” 

 

Wniosek poddano pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych 

Wniosek został przyjęty. 

 

f) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/309/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie określenia wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/309/14 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

g) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/310/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie innego sposobu udokumentowania 

wykonania obowiązku pozbywania się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/310/14 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

h) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/311/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

i Gminy Frombork; 
 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/311/14 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

i) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/312/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla 

części obszaru obrębów 2, 5 i 7 miasta Frombork; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/312/14 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

j) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXIX/313/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie utworzenia na terenie miasta 

Fromborka, odrębnego obwodu głosowania w Samodzielnym Publicznym 

Specjalistycznym Psychiatrycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej dla 

przeprowadzenia wyborów posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na 

dzień 25 maja 2014 r. 
 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwał nr XXXIX/313/14 stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

 O godzinie 10
35

 Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutowa przerwę.  

  

O godzinie 10
50

 Przewodniczący Rady wznowił obrady XXXIX sesji zwyczajnej.  

 

Ad pkt 9. 

 

Radca Prawny Marcin Zamojski powiedział, że pierwszym toczącym się procesem jest 

sprawa o eksmisję, gdzie gmina musi zapewnić lokal socjalny. Jeżeli taki lokal  nie znajdzie  

się, to gmina będzie musiała uiszczać czynsz i inne należności związane z zakwaterowaniem 

tych osób. Druga sprawa związana jest z Osiedlem Słonecznym, gdzie generalny wykonawca 

nie zapłacił podwykonawcy. Gmina i firma Eurovia zostały pozwane o kwotę ponad 800 000 

zł. Radca prawny powiedział, iż ma nadzieje, że postepowanie w pierwszej instancji skończy 

się dla gminy pozytywnie. Plusem  tego postępowania jest to, że gmina ma wsparcie ze strony  
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firmy Eurovi, gdyż jej również zależy, aby sprawę wygrać. Jeżeli sąd zasądzi podwykonawcy 

tę kwotę, to gmina będzie mogła dochodzić od Eurovi tej kwoty w oddzielnym postępowaniu 

Pan Gołębiowski będzie mógł dochodzi tej kwoty albo od gminy albo od Eurovi.  

 

Radna Halina Rycio zapytała o dokładniejsze informacje dotyczące drogi w Narusie. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że złożone zostało zamówienie na 

zrobienie części drogi w Narusie. Podpisano umowę, prace zostały zakończone i odebrane 

protokołem. Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jej poprzednicy Pani 

Burmistrz, Pan Wiceburmistrz i Pan od budownictwa zlecili tej samej firmie, zrobienie 

drugiej części drogi. Była to umowa ustna. Droga została wykonana, a w styczniu firma 

zgłosiła się o zapłatę za wykonaną pracą. Urząd zażądał przedstawienia dokumentów na 

podstawie, których gmina mogłaby wypłacić należność. Okazało się, że była to umowa 

ustana. Gmina liczy się z tym, że sprawa trafi do sądu, gdyż prace zostały wykonane, co jest 

udowodnione. Wykonawca posiada pełną dokumentację fotograficzną, a osób, które 

podejmowały decyzje już nie ma. Kwota do zapłacenia wynosi ponad 50 000 zł. Za cześć 

drogi, którą wykonano wcześniej, już zapłacono. Urząd nie ma podstaw, aby dokonać zapłaty 

za remont dalszej części drogi. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał o zapłatę za zwolnienie zastępcy 

Burmistrza. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że nie reguluje tego gmina, tylko 

ZUS.  

 

Pani Maria Rogińska dodała, że chodziło o sprostowanie świadectwa pracy.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że sąd stwierdził, iż świadectwo pracy 

zostało wystawione z niewłaściwą datą. Pan Wiceburmistrz był wtedy na zwolnieniu 

lekarskim, a  świadczenia za czas  niezdolności do pracy po 33 lub po 14 dniu wypłaca ZUS. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski  stwierdził, że gmina nie płaci tej kwoty. 

Dodał, że słyszał o kwocie 3 800 zł. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że nic o tym nie wie. Za okres, kiedy 

pan wiceburmistrz przebywał  na zwolnieniu lekarskim, wypłaca ZUS. 

 

Radca Prawny Marcin Zamojski dodał, że również nie wie, skąd kwota 3 800 zł i na pewno 

nie została zasądzona przez sąd.  

 

Pani Maria Rogińska powiedziała, że być może gmina będzie musiała zapłacić za urlop  

i  tylko to może obciążyć gminę. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że to na pewno nie byłaby taka kwota. 
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Pani Burmistrz powiedziała, że droga w Narusie została zniszczona przy kładzeniu kanalizacji 

i powinna poprawić ją firma, która zniszczyła tę drogę, doprowadzić do takiego stanu jaki był 

przed wejściem do prac. Pani Burmistrz powiedziała, że jej poprzednicy nie zgłosili prac 

w ramach gwarancji, tylko został ogłoszony przetarg na zrobienie nowej drogi. Pani 

Burmistrz zapytała, gdzie jest w takim wypadku gospodarność oraz zasady ekonomii. 

Kanalizację budowała inna firma, a drogę budowała inna i zamiast zgłosić się do firmy, która 

budowała kanalizację do Narusy o przywrócenie drogi do stanu przed inwestycją, to nikt nie 

zgłosił takich usterek tylko rozpisał zapytanie na zrobienie nowej drogi. Skutki są teraz takie, 

iż  najprawdopodobniej sąd  nakaże gminie wypłacenie tej kwoty i jest to kolejne 50 000 zł 

z tegorocznego budżetu.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, czy to nie było robione z kwoty gwarancyjnej, którą 

wykonawca zabezpiecza. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nie istnieje żaden dokument 

stwierdzającym, iż reklamacja była zgłaszana. Jest tylko ogłoszony przetarg na wykonania 

drogi, jeżeli sąd zasądzi gminie kwotę 50000 zł, to urząd wystąpi do firmy, która wykonywała 

kanalizację w Narusie, o zwrot tej kwoty. 

 

Radna Agnieszka Wrońska zapytała, czy gwarancja jeszcze obowiązuje. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że gwarancja w obecnym roku 

wygasa.  

 

Radna Agnieszka Wrońska stwierdziła, że gdy będzie po terminie to firma odpowie, iż to ją 

nie interesuje. Dlatego należy zgłosić wcześniej, ale również nie ma gwarancji, że pieniądze 

zostaną odzyskane.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że trzeba wystąpić do firmy i nie czekać, aż będzie 

wydane orzeczenie sądu.  

Ad. pkt 10.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zwrócił się do Pani Janiny Jachimowicz 

z pytaniem, czy jest możliwość rozwiązania tej kwestii w związku z otrzymanym pismem.  

 

Pani Janina Jachimowicz odpowiedziała, że podtrzymuje swoje zdanie, iż na obecny dzień 

nie ma możliwości, aby we Fromborku pracownicy socjalni pełnili dyżur na potrzeby 

odbierania dziecka po godzinach swoich obowiązków służbowych czyli od godziny 15:00 do 

godziny 07:00. Przede wszystkim wiąże się to z kodeksem pracy. Pani Janina Jachimowicz 

powiedziała, że pracuje tylko trzech pracowników socjalnych. Trzeba się liczyć z tym, że 

maja prawo do urlopu oraz mają prawo zachorować i przebywać na zwolnieniu lekarskim. 

Jeżeli zostaną wyznaczone dyżury pracowników, to po takim dyżurze pracownik nie może 
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przekroczyć ustawowej normy godzin pracy. Następną kwestią są odpłatności. Dyżury są po 

godzinach pracy, więc prawdopodobnie pracownicy domagaliby się jakiejś rekompensaty 

wynagrodzenia. Kolejną kwestią jest zakup telefonu służbowego,  którego na dzień dzisiejszy 

MGOPS nie posiada. Ponadto jeden z  pracowników pochodzi z Elbląga i jeżeli ten 

pracownik miałby pełnić dyżur, musiałby mieć zapewniony dojazd, a autobusy o tych 

godzinach nie kursują. Na obecny dzień nie ma żadnego przepisu prawnego, który by zmuszał 

ośrodki pomocy społecznej  do pełnienia  dyżurów i zmiany regulaminu organizacyjnego 

jednostek. Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że jest to propozycja policji i  uważa, że 

chodzi o rozłożenie odpowiedzialności. Trudno stwierdzić dlaczego próbuje być wywarta taka 

presja, aby pracowników socjalnych delegować na dyżury. Ministerstwo interpretuje, iż 

w kwestii zagrożenia życia zarówno osoby dorosłej jak i dziecka, policja ma obowiązek 

samodzielnie odebrać to dziecko. W takim wypadku nie jest potrzebny ani pracownik 

socjalny ani lekarz, tak jak stanowi o tym ustawa o przemocy w rodzinie. Ustawa o przemocy 

w rodzinie określa wprost, że zespół interdyscyplinarny pracuje w ramach godzin swojej 

pracy. Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że przy trzech pracownikach socjalnych nie 

widzi możliwości, aby takie dyżury były pełnione.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, skąd pan Kaźmierz Kubiak posiada takie informacje, aby przy 

takiej sytuacji kiedy trzeba odebrać dziecko musi być policjant, pracownik socjalny i ktoś ze 

służby zdrowia. 

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że wynika to z  ustawy o stosowaniu przemocy 

w  rodzinie.  

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że pan Kazimierz Kubiak mówił, iż jeszcze nie było 

takiego przypadku. 

 

st. asp. Kazimierz Kubiak potwierdził, że nie było jeszcze takiego przypadku, aby po 

godzinie 15
00

 policja musiała w takiej sprawie interweniować.  

 

Radna Halina Rycio zapytała czy, gdyby pojawił się taki przypadek,  to pracownik socjalny 

uczestniczący w interwencji przez np. cztery godziny, następnego dnia mógłby krócej 

pracować. 

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że praca pracownika socjalnego jest w ustalonych 

godzinach.  

 

Radna Jadwiga Pawluczuk stwierdziła, że to też jest praca pracownika socjalnego.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w każdym zakładzie pracy jest 

regulamin czasu pracy. Jeżeli po godzinie 15
00

 uznawana jest praca za nadgodziny, to 

pracodawca ma obowiązek zgodnie z kodeksem pracy, wypłacić nadgodziny w  wysokości 50 

% w dzień powszedni,  a w noc i święta 100%. Czas pracy i regulamin wewnętrzny jest 

zgodny z ustawami i nie można go łamać.  
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Radna Halina Rycio powiedziała, że dotyczy to wyjątkowych sytuacji.  

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że trzeba założyć, że takie sytuacje będą się zdarzać. 

Do tej pory taka sytuacja nie miała miejsca, a może się okazać iż będzie teraz np. codziennie.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, co będzie, gdy taka sytuacja zdarzy się po raz pierwszy. 

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że policja sama powinna w  takim wypadku odebrać 

dziecko. W przypadku odebrania dziecka po godzinach pracy przez zespół interdyscyplinarny 

lub pracownika socjalnego, sąd zakwestionuje taki odbiór, ponieważ ustawa o przemocy 

w rodzinie stanowi, że zespół interdyscyplinarny działa w  godzinach swojej pracy. Jeżeli 

rodzic zabranego dziecka zwróci się do sądu, a  ma  prawo złożyć zażalenie, każdy sąd 

podtrzyma jego sprzeciw, gdyż po godzinach pracy pracownik socjalny nie może wykonywać 

czynności odbierania dziecka.  

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że już jest jasna sytuacja, gdy będzie  taka potrzeba, policja 

odbierze dziecko. 

 

St. asp. Kazimierz Kubiak zapytał, jak Pieniężno rozwiązało tę sytuację. 

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że Pieniężno podtrzymuje takie samo stanowisko jak 

MGOPS we Fromborku. W Wilczętach i Płoskini jest po trzech pracowników socjalnych. 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że nie wie, jak tam to jest uregulowane. Jest to ich 

problem. Pani Janina Jachimowicz zapytała, co stanie się, gdy któryś z pracowników zwróci 

się o wypłatę wynagrodzenia. Gmina Braniewo, miasto Braniewo, Pieniężno i Frombork 

podtrzymują stanowisko, iż nie będą pełnić dyżurów, ponieważ, nie ma przepisów prawnych, 

które zmuszałyby do tego pracowników pomocy społecznej. 

 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że w Warszawie również jest trzech pracowników 

w ośrodku pomocy społecznej i miały miejsce sytuacje, iż musieli odbierać dziecko. 

Przyjeżdżała policja i nie było dyskusji, że jest kodeks pracy, gdyż jest to wyższa 

konieczność.  

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że odpowiada za pracowników jako pracodawca, 

i nie wie co by było, gdyby podczas odbioru dziecka stał się wypadek pracownika socjalnego. 

Trzeba wszystko przewidzieć, bo są trudne sytuacje, a jest to zazwyczaj środowisko 

niebezpieczne. Pracownika można zmusić do pracy  pod różnymi groźbami. 

 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że jest to kwestia podejścia, a w określonej  

sytuacji zdrowie dziecka może być zagrożone.  

 

Pani Janina Jachimowicz odpowiedziała, że również policja może odebrać dziecko. 

Policjanci nie chodzą pojedynczo, ale parami. Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że nie 
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będzie narażała ani pracowników ani siebie. Przestrzega kodeksu pracy i regulaminu 

organizacyjnego. Póki co,  nie ma takich przepisów prawnych, chyba że ministerstwo stworzy 

taki przepis, wówczas nie będzie dyskusji.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że każdy ma swój czas wolny po pracy 

i może robić z nim co chce. Trudno kogokolwiek wiązać w oczekiwaniu na telefon. 

 

Pani Janina Jachimowicz stwierdziła, że nie jest pracodawcą, który przymuszałby do czegoś 

wbrew przepisom. Dziecko może odebrać policja z takimi samymi  konsekwencjami, jak przy 

udziale pracownika socjalnego. 

 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że pracownicy socjalni znają się na tym. Policjanci 

przychodzą w mundurach, co może wystraszyć dziecko.  

 

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, że osoba, która by pełniła dyżur, nie mogłaby 

wyjechać, musiałaby czekać przy telefonie służbowym. Pani Janina Jachimowicz 

powiedziała, że jeżeli radni widzą taką potrzebę i będą spełnione wymogi kodeksu pracy, 

zapełnione zostanie wynagrodzenie, to nie ma nic przeciwko temu. Regulamin organizacyjny 

ośrodka pomocy społecznej może zostać dostoswany, tylko powstaje pytanie, czy gminę stać 

na to i czy jest taka konieczność. Na razie nie ma takiego obowiązku, więc nie takiej 

konieczności. Policja zna swoje przepisy i ma prawo odebrać dziecko bez obecności 

pracownika socjalnego. W godzinach pracy ośrodka pracownicy socjalni służą pomocą, 

natomiast po godzinach pracy nie ma takiej możliwości.  

 

Pani Maria Rogińska powiedziała, że przy projekcie uchwały dotyczącym uchwalenia 

funduszu sołeckiego, była mowa, iż mogą nastąpić zmiany podstawy prawnej przy 

uchwalaniu. Od dziś tj.20.03.2014 r. weszła w życie nowa ustawa o funduszu sołeckim, która 

wprowadza zapis, że uchwała o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu ma 

zastosowanie do kolejnych lat budżetowych następujących po roku w którym została podjęta. 

Dlatego w projekcie  ujęte było, iż fundusz ustanowiony jest na 2015 r. Zapis ten został 

wykreślony bo na postawie nowej ustawy obowiązuje na kolejne lata. Natomiast jeżeli będzie 

taka sytuacja w gminie, a może nastąpić, iż trzeba będzie nie wyrazić zgody na 

wyodrębnienie funduszu to również będzie musiała zostać  podjęta uchwała o niewyrażeniu 

zgody na wyodrębnienie takiego funduszu. Taka uchwała ma zastosowanie, wyłącznie do 

roku budżetowego następującego po roku, w którym została podjęta. Gdyby została podjęta 

w 2015, to obowiązywać będzie w 2016 r. W podstawie prawnej został przywołany nowy 

dziennik ustaw.  

 

Ad. pkt 11. 

 

Po  wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zamknął 

obrady XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku.  
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Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad : Anna Kozłowska 

Protokołowała : Monika Iwańska  

 

 

 Pisma załączone do materiałów przesłane radnym i sołtysom  na XXXIX sesje zwyczajną 

w   dniu 13.03.2014 r.: 

1. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Frombork z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2013 

2. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych oraz Program Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013  

3. odpowiedz na prośbę dotyczącą przyznania mieszkania pani Beacie Bogusławskiej  

 

Pisma przekazane radnym na XXXIX sesji zwyczajnej Rady Miejskiej we Fromborku w  dniu 

20.03.2014 r.   

 

1. Pismo przewodniczącego Rady Powiatu Elbląg  dot. opracowania Plan Ochrony 

natura 2000 – Zalew Wiślany” 

2. Pismo z Warmińsko Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie 

o  przekazaniu wg właściwości skargi pana Czesława Kowalskiego. 

 


